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PROTOKÓŁ NR 234.2023 

Z POSIEDZENIA ZARZĄDU POWIATU W MIĘDZYRZECZU 

które odbyło się w dniu 12 września 2023 r. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 

1. Agnieszka Olender     - Starosta 

2. Zofia Plewa                             - Wicestarosta 

3. Roman Nowak       - Członek Zarządu 

4. Dariusz Orzeszko     - Członek Zarządu 

5. Zbigniew Świątek     - Członek Zarządu  

oraz  

Mirosław Leśny           - Sekretarz Powiatu 

a także: 

Lucyna Jągowska - Naczelnik Wydziału Finansów (podczas omawiania pkt 1 i 2) 

Szymon Prochera  - Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Międzyrzeczu 

(podczas omawiania pkt 1) 

Czesław Toczyński      - Dyrektor Biura Starosty  

 

Posiedzenie otworzyła Starosta, Pani Agnieszka Olender, po czym ustalono porządek obrad. 

 

1. Przedstawienie przez Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Międzyrzeczu aktualnych 

spraw z działalności jednostki. 

2. Sprawy budżetowe, w tym podjęcie uchwały. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania stypendiów. 

4. Omówienie wniosku o zmianę statutu Domu Pomocy Społecznej w Jasieńcu. 

5. Rozpatrzenie spraw z zakresu zagospodarowania i planowania przestrzennego. 

6. Omówienie innych spraw z bieżącej działalności powiatu. 

7. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Zarządu Powiatu.  

8. Wolne wnioski. 
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Ad. 1 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Międzyrzeczu omówił wniosek skierowany do 

Zarządu Powiatu o zabezpieczenie kwoty 147.600,00 zł na sfinansowanie inwestora 

zastępczego przy budowie obwodnicy Trzciela. Powyższą kwotę zaoferowała firma SAFEGE 

Oddział w Polsce, podczas gdy ceny na rynku dla podobnych usług sięgają nawet 1 mln. zł. Do 

27 września 2023 r. ma być gotowa poprawiona dokumentacja projektowa, dlatego już teraz 

powinniśmy mieć zabezpieczone środki na ten cel, aby jeszcze w tym roku, zgodnie  

z oczekiwaniami Wojewody Lubuskiego, wyłonić wykonawcę robót budowlanych i podpisać 

stosowną umowę. Niedopełnienie tego obowiązku skutkować będzie nakazem zwrotu 

dofinansowania. Pani Starosta uważa, że decyzję można podjąć po spotkaniu z Generalną 

Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad oraz pozostałymi stronami realizującymi całą 

inwestycję, które ma się odbyć w najbliższym czasie. Pan Szymon Prochera wyjaśnił, że 

wyrażenie zgody nie oznacza zobowiązania do podpisania umowy z firmą SAFEGE. Pani 

Agnieszka Olender zapytała, ile czasu firma potrzebuje na opracowanie specyfikacji warunków 

zamówienia i co z inżynierem kontraktu. Pan Dyrektor odpowiedział, że ok. 14 dni, natomiast 

inżynier kontraktu nadal chce współpracować, oczekuje jednak na waloryzację wartości 

umowy. Patrząc na waloryzacje jakie stosuje GDDKiA, może to być kwota ok. 10-12 % za rok. 

Zarząd zaakceptował przedłożony wniosek dotyczący zaangażowania środków finansowych na 

inwestora zastępczego z zabezpieczonych środków w budżecie na budowę obwodnicy 

Trzeciela, pod warunkiem zapewnienia źródeł finansowania przez wszystkie strony 

postępowania całości realizacji inwestycji (łącznie z budową).  

W trakcie posiedzenia Pan Szymon Prochera zadzwonił do Pana Grzegorza Kaliszewskiego - 

Zastępcy  Dyrektora Oddziału ds. Inwestycji GDDKiA, w celu potwierdzenia spotkania. 

Termin spotkania został uzgodniony. 

Następnie Pan Dyrektor zwrócił się z prośbą o zwiększenie w budżecie dotacji na realizację 

przebudowy drogi w miejscowości Dębówko. W tym momencie na posiedzenie poproszono 

Naczelnika Wydziału Finansów. Pani Lucyna Jągowska wyjaśniła, że zmiana ta została już 

ujęta w przygotowanym na dzień dzisiejszy projekcie uchwały Zarządu Powiatu. 

  

Ad. 2 

 Pani Lucyna Jągowska omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany w budżecie na 2023 r. 

W projekcie uchwały min. zwiększono dochody i wydatki w związku z otrzymaniem dotacji 
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celowej z zakresu administracji rządowej z przeznaczeniem na zakup nowego ambulansu oraz 

w związku z podpisaniem aneksu do umowy o pomocy finansowej na przebudowę drogi  

w miejscowości Dębówko. Ponadto dokonano licznych przesunięć między paragrafami zgodnie 

z potrzebami jednostek i Starostwa.  Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 88.2023 

w sprawie zmiany w budżecie na 2023 r. Pani Starosta poprosiła Naczelnika Wydziału 

Finansów o przygotowanie na najbliższy Zarząd zmiany w budżecie uwzględniającej wniosek 

Dyrektora DPS w Jasieńcu o zabezpieczenie środków finansowych na realizację zaleceń 

pokontrolnych Wojewody Lubuskiego.  

 Zarząd zapoznał się z Rachunkiem zysków i strat Szpitala Międzyrzeckiego sporządzonym  

na koniec lipca 2022 r. i 2023 r. oraz z wynikami finansowymi Spółki uwzględniającymi 

wszystkie zobowiązania Spółki (w tym leasing, ZUS i Urząd Skarbowy) według stanu na 

31.07.2023 r. Aktualnie w Szpitalu wprowadzane są liczne zmiany organizacyjne, w tym 

likwidacja nadgodzin, która według wstępnych wyliczeń przyniesie oszczędności  

w wysokości ok. 100 tys. zł miesięcznie. W dokumencie tym przedstawione zostało również 

kształtowanie się zobowiązań na przestrzeni lat 2020-2023. Pani Agnieszka Olender 

zaproponowała, aby zestawienie to rozbudować o lata 2018-2019. 

 Zarząd zapoznał się z wnioskami do budżetu na 2024 r.  

 

Ad. 3 

 Pani Starosta przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyznania stypendiów. Stypendia za 

wyniki w nauce zostały przyznane wymienionym w uchwale uczniom, których wskazała 

specjalnie powołana Komisja Stypendialna. Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę Nr 89.2023  

w sprawie przyznania stypendiów.  

 

Ad. 4 

Pan Czesław Toczyński omówił wniosek Dyrektora DPS w Jasieńcu o zmianę statutu Domu 

oraz projekt uchwały w tej sprawie. Konieczność zmiany statutu wynika przede wszystkim  

z § 3 ust. 1, w którym zapisano, że „Dom jest domem stałego pobytu, przeznaczonym dla osób 

dorosłych niepełnosprawnych intelektualnie oraz przewlekle chorych psychicznie”, podczas 

gdy DPS w Jasieńcu jest domem stałego pobytu przeznaczonym jedynie dla osób przewlekle 

psychicznie chorych (kobiet i mężczyzn). Kolejna zamiana dotyczy nazwy placówki. Pan 

Dyrektor poinformował, że w różnych dokumentach nazwa Domu jest różnie stosowana. 
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Zarząd zdecydował pozostawić dopisek „Leśna Polana”. Sporna kwestia dotyczy także 

stwierdzenia, czy uchwała w sprawie nadania statut Domu jest aktem prawa miejscowego, czy 

też nie. Rozstrzygnięcia nadzorcze w różnych województwach pokazują, że nie ma spójności 

co do tej kwestii. Pani Starosta zaproponowała, aby zwrócić się bezpośrednio do Wojewody 

Lubuskiego o opinię, czy uchwała taka ma być publikowana w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Lubuskiego. Ponadto Pan Czesław Toczyński ma sprawdzić, czy statuty 

pozostałych DPS-ów również nie wymagają wprowadzenia zmian. 

 

Ad. 5 

 Pan Czesław Toczyński omówił wniosek Burmistrza Międzyrzecza o uzgodnienie 

projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Międzyrzecz nad 

Jeziorem Kursko. Nie ma żadnych przeszkód do uzgodnienia projektu tego planu. Zarząd 

Powiatu milcząco uzgodnił przedłożony projekt miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. 

 

Ad. 6 

Wicestarosta poinformowała, że w dniu 5 września 2023 r. wzięła udział w spotkaniu, które 

dotyczyło przewozów kolejowych pasażerskich w północnej części województwa lubuskiego. 

Urząd Marszałkowski ma podpisaną umowę na realizację przewozów pasażerskich ze spółką 

POLREGIO, które w ostatnim czasie bardzo często są odwoływane. Zastępcze środki 

komunikacji też zawodzą, przede wszystkim ze względu na opóźnienia i brak przepływu 

informacji. Spotkanie miało na celu wyjaśnienie, że odpowiedzialnym za tę sytuację jest nie 

Urząd Marszałkowski, lecz spółka POLREGIO, która pomimo przyjęcia planu naprawczego, 

wciąż go nie realizuje. 

Zarząd zapoznał się z informacją Dyrektora DPS w Skwierzynie o zakończeniu prac nad  

inwestycją przebudowy budynku Powiatowego Ośrodka Wsparcia „Razem Raźniej”  

w Skwierzynie. 

Zarząd zatwierdził pismo skierowane do Wykonawcy realizacji inwestycji „Budowa 

Regionalnego Centrum Pediatrii z podoodziałem zakaźnym i nefrologicznym  

w Szpitalu Międzyrzeckim Sp. z o.o.”. przedstawiające stanowisko inwestora – Powiatu 

Międzyrzeckiego dotyczące zgłoszenia sprzeciwu, co do zawarcia umowy podwykonawczej na 

podstawie przesłanego projektu umowy z „MEDILAB” Firma Wytwórczo Usługowa  
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Sp. z o.o. Wniesienie sprzeciwu przez powiat skutkuje wyłączeniem się inwestora - Powiatu 

Międzyrzeckiego - od ewentualnych roszczeń finansowych podwykonawcy wobec inwestora  

w przypadku braku/utraty płynności finansowej wykonawcy zadania w czasie trwania umowy. 

Pani Starosta poinformowała o planowanej w dniach od 2 do 5 października 2023 r. 

rewizycie przedstawicieli władz i szkół miejscowości Barcellona Pozzo di Gotto na Sycylii. 

Spotkanie to organizowane jest w ramach projektu wymiany młodzieży Erasmus+. 

 

Ad. 7 

Ze względu na wprowadzenie zmian Protokół Nr 233. 2023 z dnia 6 i 7 września 2023 r. nie 

został przyjęty przez Zarząd Powiatu.  

 

Ad. 8 

Wolnych wniosków nie wniesiono.  

 

PODPISY CZŁONKÓW ZARZĄDU 

 

1. Agnieszka Olender 

2. Zofia Plewa 

3. Roman Nowak 

4. Dariusz Orzeszko 

5. Zbigniew Świątek 

 

 
         
Protokołowała: Wioletta Lachowicz 
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